

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS 2021

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : DATUK ZAKARIA BIN MOHD. EDRIS @ TUBAU
[LIBARAN]

TARIKH : 1 DISEMBER 2021 (RABU)

SOALAN

DATUK ZAKARIA BIN MOHD. EDRIS @ TUBAU [LIBARAN] minta **MENTERI ALAM SEKITAR DAN AIR** menyatakan bagaimana Agenda Transformasi Sektor Air 2040 dapat memanfaatkan warga di Sabah terutamanya kepada mereka yang tinggal di kawasan luar bandar dan pedalaman.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Agenda Transformasi Sektor Air 2040 (*Water Sector Transformation-WST 2040*) yang diperkenalkan oleh Kerajaan dalam Rancangan Malaysia Ke-12 (RMKe-12) adalah merupakan hala tuju strategik sektor air negara yang melibatkan empat fasa merentasi RMKe-12 hingga RMKe-15 (20 tahun). Agenda ini bertujuan membangunkan sektor air sebagai pemacu pertumbuhan ekonomi yang dinamik di samping memastikan jaminan bekalan air yang bersih dan terawat untuk semua.
2. WST 2040 bukan sahaja berpaksikan kepada pembangunan ekonomi bersumberkan air tetapi juga menitikberatkan usaha mencapai **perkhidmatan bekalan air yang inklusif** termasuklah bagi **penduduk di kawasan luar**

bandar dan pedalaman termasuklah di **Sabah**. Antara manfaat yang bakal diterima adalah:

- (i) **WST 2040** mengariskan strategi pendanaan alternatif air bagi meneroka peluang menyediakan sumber kewangan baharu seperti **Inisiatif Pembiayaan Swasta (PFI)** dan **Wakaf Air** bagi melaksanakan projek perkhidmatan air luar bandar yang **efisien, cepat dan mudah**; dan
- (ii) **pemeriksaan penyelidikan dan pembangunan** di bawah WST 2040 akan menyediakan **pilihan teknologi alternatif bersifat luar grid (*off-grid*)** bagi **meningkatkan akses perkhidmatan air dan pembedaan kepada penduduk di luar bandar dan pedalaman**.

3. Bekalan air alternatif (*off-grid*) adalah bekalan air di kawasan pedalaman atau pulau yang tidak bergantung kepada sistem bekalan air terawat atau separa terawat. Antara sumber kepada sistem *off-grid* ialah perigi, badan air berdekatan atau air hujan yang terkumpul. Pada masa kini, KASA sedang meneliti usaha untuk meluaskan liputan bekalan air alternatif (*off-grid*) yang bersih dan selamat kepada masyarakat selari dengan hala tuju RMKe-12.

4. Di bawah RMKe-12 iaitu Fasa Pertama pelaksanaan WST 2040, Kerajaan telah memperuntukkan sejumlah RM25.8 bilion untuk menambahbaik liputan dan perkhidmatan air sekaligus menjamin bekalan air secara mampan. Enam (6) buah negeri akan diberikan perhatian termasuklah Sabah, Sarawak, Perlis, Kedah, Kelantan dan Terengganu.

Sekian, terima kasih.